
Protokół Nr XVI/12
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 26 marca 2012r.

Sesja odbyła się w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych było  14  radnych.  Nieobecna  usprawiedliwiona  –  radna 
D. Jakubczyk
W  sesji  udział  wzięli  –  burmistrz  A.  Jarzyński,  zastępca  burmistrza 
K. Ziółkowski, skarbnik I. Czarnota, radca prawny Maciej Gawiński , główny 
specjalista  do  spraw  organizacyjno-prawnych  i  nadzoru  B. Boruszewski, 
sołtysi,  osoby  zaproszone  oraz  kierownicy  wydziałów  i jednostek 
podlegających Gminie. 

Ad.1.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Krystyna  Bednarczyk  otworzyła  sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom.

Przewod.  obrad  stwierdziła  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XV z dnia 14 lutego 2012r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 

257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
północno-wschodniej części miasta Szydłowiec,

2) zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy i miasta Szydłowiec,

3) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2012 – 2022,

4) zmian w uchwale budżetowej na rok 2012,
5) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku,
6) rozpatrzenia skargi Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 

14 w Szydłowcu,
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7) określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  organizacjami 
pozarządowymi  i podmiotami  wymienionymi  w art.  3  ust.  3  ustawy 
o działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  lub  radą 
działalności pożytku publicznego projektów aktów prawa miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji,

8) określenia  trybu postępowania  o  udzielnie  dotacji  z  budżetu  Gminy 
Szydłowiec,  podmiotom  niezaliczanym  do  sektora  finansów 
publicznych i  niedziałającym w celu  osiągnięcia  zysku  na  realizację 
zadań publicznych innych niż wskazane ustawą o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, sposobu rozliczania dotacji oraz kontroli 
wykonania zleconych zadań.

9) przyjęcia Programu opieki nad zabytkami Gminy Szydłowiec,
10) zasad  i  warunków  wyłapywania  bezdomnych  zwierząt  oraz 

dalszego z nimi postępowania,
11)określenia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 

zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy  Szydłowiec 
w 2012r 

12) przystąpienia Gminy Szydłowiec do realizacji projektu w ramach 
Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

13)Stanowisko  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zmiany  granic  jednostek 
statystycznych  NUTS-2  i  NUTS-3  w  obrębie  województwa 
mazowieckiego,

14) Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie nieprzyznania TV Trwam 
miejsca na przygotowywanym multipleksie cyfrowym,

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii za 2011 rok.

9. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  „Programu  współpracy  Gminy 
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2011 rok”.

10. Przedstawienie  informacji  o  powołaniu  nowych placówek oświatowych 
oraz  planowanych  kierunkach  kształcenia  w  roku  2012/2013  przez 
Starostwo Powiatowe w Szydłowcu.

11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Informacja  przewodniczącej  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwiania.

14. Sprawy różne.
15. Zamknięcie obrad.

Burmistrza A. Jarzyński  zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad ppkt 
„10” w pkt 7 tj. podjecie uchwały w sprawie zasad i warunków wyłapywania 
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bezdomnych  zwierząt  oraz  dalszego  z  nimi  postępowania,  oraz 
o wprowadzenie  nowego  projektu  uchwały  w  pkt  7  porządku  sesji  tj.: 
podjęcie uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na 
terenie Gminy Szydłowiec.

Przewod. obrad poddała wnioski pod głosowanie:
za zdjęciem ppkt „10” – 13 głosów /jednogłośnie/

za wprowadzeniem  projektu uchwały w sprawie określenia dziennych stawek 
opłaty targowej na terenie Gminy Szydłowiec – 13 głosów /jednogłośnie/

Przewod. zaproponowała, aby ten projekt wprowadzić jako ppkt „10” w pkt 
7 dzisiejszego porządku sesji.

Przewod. poinformowała, że po zdjęciu ppkt „10” w pkt 7 i wprowadzeniu 
w to miejsce  proj.  uchwały  w sprawie określenia  dziennych stawek opłaty 
targowej na terenie Gminy Szydłowiec nie nastąpi zmiana kolejności w tym 
punkcie.

Ad.3.
Protokół  Nr  XV/11  z  dnia  14  lutego  2012  r.  był  wyłożony  do wglądu 
i ewentualnych  uzupełnień  w  Biurze  Rady  Miejskiej  w obowiązującym 
terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków do protokołu, wobec 
powyższego przewod. obrad zaproponowała przyjęcie go bez odczytania.

Następnie poddała pod głosowanie.
Głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.4.
Informację z prac burmistrza pomiędzy sesjami Rady Miejskiej  za okres  od 
14 lutego do 26 marca 2012r. przedstawił burmistrz Andrzej Jarzyński. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:
1. Zarządzenie  Nr  20/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  14 lutego  2012 

roku  w  sprawie  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i  Narkomanii  na rok 2012 
w samorządowych  przedszkolach,  szkołach  podstawowych,  gimnazjach 
i szkołach ponadgimnazjalnych na terenie Gminy Szydłowiec.

2. Zarządzenie  Nr  21/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  16 lutego  2012 
roku w sprawie przeznaczenia lokali mieszkalnych do sprzedaży na rzecz 
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najemców  w  drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

3. Zarządzenie  Nr  22/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  16 lutego  2012 
roku  w  sprawie  ogłoszenia  otwartego  konkursu  ofert  na  wsparcie 
realizacji zadań publicznych z zakresu ochrony zwierząt na rok 2012.

4.  Zarządzenie Nr 23/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 20 lutego 2012 
roku w sprawie zmiany zarządzenia  Nr 16/2011 Burmistrza Szydłowca 
z dnia 31 stycznia 2012 roku w sprawie ogłoszenia IV przetargu ustnego 
nieograniczonego  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  12,  położonego 
w budynku przy ul.  Radomskiej  52 w Szydłowcu i  powołania  Komisji 
Przetargowej.

5. Zarządzenie  Nr  24/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  24 lutego  2012 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  Statutu  Spółki  dla  zagospodarowania 
Wspólnoty  Gruntowej  wsi  Zdziechów  gmina  Szydłowiec,  powiat 
szydłowiecki, województwo mazowieckie.

6. Zarządzenie  Nr  25/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  28 lutego  2012 
roku  w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego, 
w trybie przetargu nieograniczonego, na ubezpieczenie majątku i innych 
interesów  Miasta  i  Gminy  Szydłowiec  wraz  z jednostkami 
organizacyjnymi i instytucjami kultury.

7. Zarządzenie Nr 26/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 1 marca 2012 roku 
w sprawie procedury zatwierdzania arkuszy organizacji publicznych szkół 
i przedszkoli samorządowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec na 
rok szkolny 2012/2013.

8. Zarządzenie Nr 27/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 marca 2012 roku 
w  sprawie  powołania  komisji  odbioru  końcowego  wyposażenia  do  sal 
komputerowych  dla  szkół  podstawowych  i gimnazjalnych  w ramach 
realizacji  projektu:  ”Równe  sz@nse na  starcie  –  przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu w Szydłowcu”

9. Zarządzenie Nr 28/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 5 marca 2012 roku 
w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przygotowania konkursów 
na  najładniejsze  palmy  i  pisanki  X  Szydłowieckiego  Kiermaszu 
Wielkanocnego.

10. Zarządzenie Nr 29/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 8 marca 2012 roku 
w  sprawie  powołania  zespołu  do  spraw  zniszczenia  dokumentacji 
niearchiwalnej  z wyborów  do  Sejmu  Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej przeprowadzonych 9 października 2011 
roku. 
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11. Zarządzenie  Nr  30/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  12  marca  2012 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  wydatków  budżetu  oraz  planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

12.  Zarządzenie Nr 31/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 12 marca 2012 
roku w sprawie przeznaczenia lokali mieszkalnych do sprzedaży na rzecz 
najemców  w drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

13. Zarządzenie  Nr  32/2012 Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  15  marca  2012 
roku  w  sprawie  zatwierdzenia  Statutu  Spółki  dla  zagospodarowania 
Wspólnoty  Gruntowej  wsi  Hucisko,  gmina  Szydłowiec,  powiat 
szydłowiecki, województwo mazowieckie.

Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  następujące 
projekty uchwał:
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego północno – wschodniej  części  miasta 
Szydłowie.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Szydłowiec.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2020.

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012.
5. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wspólnoty Mieszkaniowej 

przy ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu.
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu 

konsultowania  z  organizacjami  pozarządowymi  i podmiotami 
wymienionymi z art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o  wolontariacie  lub  rada  działalności  pożytku  publicznego  projektów 
aktów  prawa  miejscowego  dziedzinach  dotyczących  działalności 
statutowej tych organizacji.

7. Projekt  uchwały w sprawie określenia  trybu postępowania o udzielenie 
dotacji  z  budżetu  Gminy  Szydłowiec,  podmiotom  niezaliczanym  do 
sektora finansów publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku 
na  realizację  zadań  publicznych  i  innych  niż  wskazane  ustawą 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu rozliczania 
dotacji oraz kontroli wykonania zleconych zadań.

8. Projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  Programu Opieki  nad Zabytkami 
Gminy Szydłowiec.

9. Projekt uchwały w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych 
zwierząt oraz dalszego z nimi postępowania.

5



10. Projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Szydłowiec w 2012 roku.

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienie Gminy Szydłowiec do realizacji 
projektu  w ramach  Poddziałania  7.1.1  Programu  Operacyjnego  Kapitał 
Ludzki.

12. Stanowisko  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zmiany  granic  jednostek 
statystycznych  NUTS-2  i  NUTS-3  w  obrębie  województwa 
mazowieckiego.

Ponadto Burmistrz skierował do Rady Miejskiej:
- sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych i Narkomanii za 2011 rok.
- sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Gminy z organizacjami 

pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego na 2011 rok”.

- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 
Rady Miejskiej w Szydłowcu.

- wyraził zgodę na dokonanie umorzeń w podatkach dla 1 osoby fizycznej 
na łączną kwotę 136,00 zł. 

Ad.5.
Skarbnik Gminy I.  Czarnota poinformowała,  że w trybie  art.  257 pkt 1 
ustawy o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 14 lutego do 
dnia 26 marca 2012 r. nie wprowadzono zmian w budżecie gminy Szydłowiec 
na 2012 r.

Ad.6.
Burmistrz  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji  uchwał 
podjętych  na  ostatniej  sesji.  Poinformował,  że  na  ostatniej  sesji  w  dniu 
14 lutego br. Rada podjęła uchwałę Nr 94/XV/12, która podlega publikacji 
i wejdzie  w życie  14  dni  po  opublikowaniu  w  Dz.  Urz.  Woj.  Maz.,  Nr 
95/XV/12, która jest w trakcie realizacji.

Ad.7.1)
Projekt chwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego północno-wschodniej części miasta Szydłowiec  przedstawił 
insp. Albert Krzewiński. 

Stwierdził,  że  podjecie  niniejszej  uchwały  jest  konsekwencją  uchwały 
Nr 222/XLIV/09 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 26 października 2009r. 
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w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  planu  zagospodarowania 
przestrzennego północno – wschodniej części miasta Szydłowca. 

Celem  opracowania  planu  jest  uszczegółowienie  ustaleń  studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
Szydłowiec  poprzez  określenie  przeznaczenia  terenów  warunków  ich 
wykorzystania i zabudowy.

Obszar opracowania planu wyznaczają:
− od północy: 

granica administracyjna miasta i sołectw Rybianka, Jankowice, Zdziechów, 
Świerczek;

− od wschodu:  
granica administracyjna miasta i sołectw Szydłówek I, Szydłówek II;

− od południa: 
granica administracyjna miasta i sołectw Sadek , Barak, Wola Korzeniowa;

− od zachodu: 
ul. Kościuszki (odcinek od ul. Moniuszki),
ul. Moniuszki,
ul. Kolejowa (od drogi E7 do ul. Wschodniej),
ul. Wschodnia,
ul. Kościuszki (od ul. Jastrzębskiej do ul. Targowej)  ,
ul. Targowa,
ul. Słoneczna,
ul. Browarska,
ul. Sowińskiego,

Plan  określa  przeznaczenie  terenów,  wyznaczonych  liniami 
rozgraniczającymi  i oznaczonych  symbolem  przeznaczenia  zgodnie 
z rysunkiem planu:

 tereny urządzeń i obiektów ciepłowniczych - oznaczone symbolem 
przeznaczenia C,

 tereny urządzeń i obiektów elektroenergetycznych - oznaczone symbolem 
przeznaczenia E,

 tereny urządzeń i obiektów gazowych - oznaczone symbolem 
przeznaczenia G,

 tereny urządzeń i obiektów kanalizacyjnych - oznaczone symbolem 
przeznaczenia K,

 tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej - oznaczone symbolem 
przeznaczenia MN,

 tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i usług - oznaczone 
symbolem przeznaczenia MN, U,

 tereny górnicze- oznaczone symbolem przeznaczenia PG,
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 tereny rolnicze – oznaczone symbolem R,
 tereny zabudowy zagrodowej – oznaczone symbolem RM,
 tereny usług – oznaczone symbolem U,
 tereny usług i obiektów produkcyjnych – oznaczone symbolem U, P,
 tereny usług publicznych – oznaczone symbolem UP,
 tereny usług sportu i rekreacji – oznaczone symbolem US,
 tereny urządzeń i obiektów wodociągowych – oznaczone symbolem W,
 tereny cmentarzy – oznaczone symbolem ZC,
 tereny ogrodów działkowych – oznaczone symbolem ZD,
 tereny lasów – oznaczone symbolem ZL,
 tereny zieleni naturalnej – oznaczone symbolem ZN,
 tereny zieleni urządzonej – oznaczone symbolem ZP.
 tereny dróg publicznych klasy drogi ekspresowej - oznaczone symbolem 

przeznaczenia KDS,
 tereny dróg publicznych klasy drogi głównej - oznaczone symbolem 

przeznaczenia KDG,
 tereny dróg publicznych klasy drogi zbiorczej - oznaczone symbolem 

przeznaczenia KDZ,
 tereny dróg publicznych klasy drogi lokalnej – oznaczone symbolem 

przeznaczenia KDL,
 tereny dróg publicznych klasy drogi dojazdowej – oznaczone symbolem 

przeznaczenia KDD,
 tereny dróg wewnętrznych – oznaczone symbolem przeznaczenia KDW,
 tereny placów ogólnodostępnych – oznaczone symbolem przeznaczenia 

KP,
 tereny ogólnodostępnych parkingów – oznaczone symbolem 

przeznaczenia KS.

Rada Miejska podejmując  uchwałę w sprawie uchwalenia  planu -  zgodnie 
z przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym:
- stwierdza  zgodność  planu  z  ustaleniami  ,,Studium  Uwarunkowań 

i Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Miasta  i  Gminy 
Szydłowiec”,  uchwalonym przez  Radę  Miejską  w  Szydłowcu  uchwałą 
Nr 169/XXVIII/2000 z dnia 14 listopada 2000 r.,

- w ramach uchwalenia planu Rada Miejska podejmuje również:
1) rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północno – wschodniej części 
miasta  Szydłowiec.  Rozstrzygnięcie  to  stanowi  załącznik  Nr  2  do 
uchwały.

2) rozstrzygnięcie  o  sposobie  realizacji  zapisanych w planie  inwestycji 
z zakresu infrastruktury technicznej,  które należą do zadań własnych 
gminy,  oraz  zasadach  ich  finansowania.  Rozstrzygnięcie  to  stanowi 
załącznik Nr 3 do uchwały.
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Procedura  planistyczna  sporządzania  planu  została  przeprowadzona 
zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2003r. Nr 80, poz. 
717 ze zm.). Projekt planu spełnia wymogi merytoryczne i formalne do jego 
uchwalenia.

Projektant  planu  Zbigniew  Bronowicki  poinformował,  że  w  czasie 
procedury  planistycznej  wpłynęło  około  50  uwag,  z  czego  część  została 
uwzględniona przez Burmistrza w całości. Natomiast w zał. Nr 2 do uchwały 
znajdują  się  uwagi,  które  nie  zostały  uwzględnione  przez  Burmistrza 
w całości,  bądź  zostały  uwzględnione  w części.  Zakres  uwzględnienia  lub 
jego  brak  wynika  z uwarunkowań  przestrzennych  albo  z  obowiązujących 
przepisów odrębnych, bądź z niezgodności z obowiązującym studium miasta 
i gminy  Szydłowiec.  Łącznie  uwag  znajdujących  się  w  zał.  nr  2  jest  26. 
Następnie  te  uwagi  zawarte  w  zał.  nr  2  do  proj.  uchwały  szczegółowo 
omówił.

Komisja  Infrastruktury  – przewod.  Komisji  T.  Poziomkowski 
poinformował, że wnioski przedstawione przez autora opracowania Komisja 
zaopiniowała pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie nieuwzględnione uwagi:
Głosowanie: za – 14 głosów./jednogłośnie/

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  –  przewod.  T.  Poziomkowski  poinformował,  że 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego północno-wschodniej części miasta Szydłowiec zaopiniowała 
pozytywnie, ale zwraca się do autora opracowania, żeby omówił teren objęty 
symbolem 59 MN,U.

Projektant omówił  teren  objęty  symbolem  59  MN,U  –  stwierdził,  że 
„w przypadku tej działki jest to działka na której istnieją obiekty budowlane. 
W trakcie  uzgodnienia  projektu  miejscowego  planu  przed  wyłożeniem do 
publicznego  wglądu  projektant  wysłał  do  zarządcy  gazociągu  w tej  treści 
zasięg tego terenu. Zostało to w tej treści uzgodnione, czyli na działce, która 
jest już zagospodarowana - część budynku gospodarczego znajduje się w tej 
strefie. Trzeba było przyjąć, że to jest działka już o takim zagospodarowaniu 
i dlatego  jest  wyznaczone  jako  teren  budowlany.  Dano  to  pod  ocenę 
gestorowi sieci.  Zostało to w tym przypadku pozytywnie uzgodnione, przy 
czym  ta  strefa  ma  różne  zasięgi  bo  jest  inny  zasięg  dla  obiektów 
gospodarczych, dla zabudowy mieszkaniowej czy dla obiektów usługowych. 
To są różnice. Zgodnie z uzgodnieniem ten sposób zagospodarowania działki 
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tej jednej wybranej jest zgodny z istniejącym stanem i został przyjęty przez 
zakład przesyłowy”. 

Komisja Budżetu- zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały 
Komisja Statutowa – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.2)
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  i miasta  Szydłowiec przedstawił 
insp. Albert Krzewiński.

Poinformował,  że  obowiązujące  dotychczas  Studium  uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania  przestrzennego miasta  i  gminy  Szydłowiec, 
uchwalone uchwałą Nr 169/XXVIII/2000 z dnia 14 listopada 2000 r. Rady 
Miejskiej w Szydłowcu, sporządzone zostało na podstawie przepisów ustawy 
o zagospodarowaniu  przestrzennym z dnia  7 lipca  1994 r.  (Dz.  U.  Nr  89, 
poz. 415).

Pod  wpływem zgłaszanych  wniosków przez  mieszkańców  miasta  i  gminy 
oraz  inwestorów,  dotyczących  lokalizacji  głównie  na  terenie  miasta 
Szydłowiec nowych przedsięwzięć oraz zwiększenia terenów przeznaczonych 
pod zabudowę mieszkaniową a także koniecznością uściślenia części ustaleń 
zawartych w obowiązującym studium, wystąpiła potrzeba jego zmiany. 

W  dniu  2  lipca  2009r.  Rada  Miejska  w  Szydłowcu  podjęła  uchwałę 
Nr 195/XL/09  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań 
i kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  i  gminy  Szydłowiec 
dla obszaru południowo- zachodniej części miasta.

Zmiana  „Studium...”  przeszła  procedurę  formalno–  prawną  wymaganą 
w ustawie  z  dnia  27  marca  2003r.  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu 
przestrzennym. Projekt „Studium...” został pozytywnie zaopiniowany przez 
właściwe organy oraz instytucje, a następnie został wyłożony do publicznego 
wglądu.  Zgłoszone  do  „Studium...”  uwagi  zostały  rozpatrzone  przez 
Burmistrza Szydłowca. Wykaz nieuwzględnionych uwag stanowi załącznik 
nr 3 do uchwały o zmianie studium.

Zgodnie z wymaganiami ustawy z dnia 3 października 2008r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
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środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. Nr 199, poz. 
1227  ze  zm.),  projekt  „Studium...”  podlegał  strategicznej  ocenie 
oddziaływania na środowisko. Udział społeczeństwa w postępowaniu został 
zapewniony  poprzez  możliwość  zgłoszenia  wniosków  po  ogłoszeniu 
o przystąpieniu do sporządzania  zmiany  studium oraz  uwag po ogłoszeniu 
o wyłożeniu „Studium...” wraz z prognozą oddziaływania na środowisko do 
publicznego wglądu. 

Ustalenia  studium  są  wiążące  dla  organów  gminy  przy  sporządzaniu 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.

Projektant tego planu Marian Retorski poinformował, że uwag wpłynęło 
kilkanaście, z czego część została uwzględniona przez burmistrza. Natomiast 
uwagi  nieuwzględnione  zawarte  są  w  załączniku  nr  3  do  proj.  uchwały. 
Następnie je szczegółowo omówił.

Komisja  Infrastruktury  – przewod.  Komisji  poinformował,  że  wnioski 
przedstawione przez autora opracowania Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie nieuwzględnione wnioski.
Głosowanie: za – 12 głosów./jednogłośnie/

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  -  zaopiniowała  powyższy  proj.  uchwały 
pozytywnie.
Komisja Budżetu- zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Statutowa – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały w sprawie zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
i miasta Szydłowie.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.3)
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dot.  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej na lata 2012 – 2022 przedstawiła skarbnik Iwona Czarnota
Odczytała  objaśnienia  do  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2022 

Wprowadza  się  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Szydłowiec na lata 2012-2022 polegające na:
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- aktualizacji  wykonanych  dochodów  i  wykonanych  wydatków  w  roku 
2011,
- aktualizacji prognozowanych dochodów i przychodów oraz planowanych 
wydatków w roku 2012,
- aktualizacji  kwoty  długu  w  latach  2012-2022  w  związku  ze 
zmniejszeniem emisji obligacji w roku 2012,
- aktualizacji  dochodów  i  rozchodów  w  roku  2017,  w  związku  ze 
zmniejszeniem  emisji  obligacji  w  roku  2012  ,  co  oznacza  niższy  wykup 
w roku 2017
- Aktualizując WPF na lata 2012-2022 wprowadzono następujące zmiany:

ROK 2011
- wprowadzono wykonanie budżetu 2011r.

ROK 2012
1) zmniejszono emisję obligacji w 2012r. o kwotę 287.516 zł (niższa kwota 

poprzetargowa  zadania  inwestycyjnego  pn.:  „Poprawa  bezpieczeństwa, 
dostępności  i  rozwoju  na  drogach  lokalnych  Gminy  Szydłowiec 
stanowiących połączenie z drogami: krajową Nr E7, wojewódzką nr 727 
i powiatową Nr 4015W - ul. Kolejowa, poprzez przebudowę ulicy Pięknej 
i Iłżeckiej”,

2) zwiększono dochody ogółem o kwotę 496.151 zł, w tym:

- zwiększono dochody bieżące o kwotę 14.600 zł, pomiędzy uchwałami 
Rady  Miejskiej  w Szydłowcu  Zarządzeniem Burmistrza  Nr  17/2012 
z dnia 31 stycznia 2012 zwiększono plan dochodów na zadania zlecone 
(MOPS),  z  przeznaczeniem  na  realizację  rządowego  programu 
wspierania  niektórych osób pobierających świadczenia  pielęgnacyjne 
ustanowionego  uchwalą  Nr  234/2011  Rady  Ministrów  z  dnia  27 
grudnia 2011 roku,

- zwiększono (persaldem) dochody majątkowe o kwotę 481.551 zł , tj.:

* zmniejszono o kwotę 100.000 zł dotację z budżetu Województwa 
Mazowieckiego na zadanie inwestycyjne 60016 § 6330,
* zwiększono o kwotę 581.551 zł dotację z budżetu UE na zadanie 
inwestycyjne 92195 § 6207,

3) zwiększono wydatki ogółem o kwotę 208.635 zł, w tym:

- zwiększono wydatki bieżące o kwotę 137.709 zł, z tego kwota 123.109 
zł na zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego na rok 2012 
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i kwota  14.600  zł   Zarządzeniem Burmistrza  Nr 17/2012  z  dnia  31 
stycznia 2012 zwiększono plan wydatków na zadania zlecone (MOPS), 
z przeznaczeniem  na  realizację  rządowego  programu  wspierania 
niektórych  osób  pobierających  świadczenia  pielęgnacyjne 
ustanowionego  uchwalą  Nr 234/2011  Rady  Ministrów  z  dnia 
27 grudnia 2011 roku,

- zwiększono (persaldem) wydatki majątkowe o kwotę 70.926 zł, tj.:

*  zmniejszono  o  kwotę  1.742.807  zł  zadanie  inwestycyjne  pn.: 
„Poprawa bezpieczeństwa, dostępności i rozwoju na drogach lokalnych 
Gminy  Szydłowiec  stanowiących  połączenie  z drogami:  krajową 
Nr E7,  wojewódzką nr  727 i  powiatową Nr 4015W -  ul.  Kolejowa, 
poprzez przebudowę ulicy Pięknej i Iłżeckiej”- 60016 § 6050,
*  zwiększono  o  kwotę  109.202  zł  wydatki  majątkowe  realizowane 
w ramach funduszu sołeckiego,
* zwiększono wydatki majątkowe o kwotę 1.000.000 zł wprowadzając 
nowe zadanie pn.: „Poprawa bezpieczeństwa, dostępności i rozwoju na 
drogach  powiatowych  Powiatu  Szydłowieckiego  stanowiących 
połączenie  z  drogami;  krajową  Nr  7  i  drogą  wojewódzką  Nr 744 
poprzez przebudowę drogi powiatowej Nr 4015W Szydłowiec-Mirów 
Nowy-  gr.  woj.  na  odc.  Szydłowiec-Gąsawy  Rządowe”  –  pomoc 
finansowa dla Powiatu Szydłowieckiego – 60014 § 6300,
*  zwiększono  wydatki  majątkowe  o  kwotę  813.733  zł  na  zadaniu 
inwestycyjnym  pn.:  „Odnowa  zabytkowych  obiektów  i  przestrzeni 
publicznej  w  Szydłowcu,  poprawa  funkcjonalności  i  dostępności 
infrastruktury kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza”, 
kwota  581.551  z  dotacji,  a kwota  122.980zł  środki  własne,  zmiana 
harmonogramu rzeczowo-finansowego - 92695 §§ 6057, 6059

ROK 2017
- wprowadzono zmiany (zmniejszenie) dochodów i rozchodów o kwotę 

287.516 zł, jest to konsekwencja zmniejszenia emisji obligacji w 2012 
roku, wykup obligacji planowano od roku 2017.

II. Wprowadza się zmiany w Wykazie przedsięwzięć wieloletnich na lata 
2012-2014 polegające na:

- wprowadzeniu  nowego  przedsięwzięcia  pn.:  „Rozwój  elektronicznej 
administracji  w samorządach  województwa  mazowieckiego 
wspomagającej niwelowanie dwudzielności potencjału województwa - 
Przyspieszenie  e-Rozwoju  Mazowsza”  –  projekt  realizowany  przez 
Samorząd  Województwa  Mazowieckiego.  Zmianie  uległ  termin 
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realizacji  w/w  zadania  oraz  przesunięto  terminy  transz  wkładów 
własnych uczestniczących w projekcie gmin,  dział 150 rozdz. 15011 
§ 6639.  Udział  Gminy  Szydłowiec  w  roku  2012  –  16.455  zł  oraz 
w roku 2013 – 11.640 zł,

- wprowadzeniu nowego przedsięwzięcia  pn.:  „Przyspieszenie  wzrostu 
konkurencyjności  województwa  mazowieckiego,  poprzez  budowanie 
społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez 
stworzenie  zintegrowanych  baz  wiedzy  o Mazowszu”  –  projekt 
realizowany przez Samorząd Województwa Mazowieckiego. Zmianie 
uległ  termin  realizacji  w/w zadania  oraz  przesunięto  terminy  transz 
wkładów własnych uczestniczących w projekcie gmin, dział 750 rozdz. 
75095 § 6639. Udział Gminy Szydłowiec w roku 2012 – 11.085 zł oraz 
w roku 2013 – 3.285 zł,

- aktualizacji  przedsięwzięcia  pn.:  „Odnowa  zabytkowych  obiektów 
i przestrzeni  publicznej  w Szydłowcu,  poprawa  funkcjonalności 
i dostępności infrastruktury kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców 
Mazowsza”,  w  związku  ze  zmianą  harmonogramu  rzeczowo-
finansowego, dział 926, rozdz.92695 

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury- zaopiniowała powyższy proj. uchwały pozytywnie.
Komisja Budżetu- zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Statutowa – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.4)
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  rok  2012 
przedstawiła skarbnik Iwona Czarnota
W pierwszej kolejności przedstawiła autopoprawkę.

W załączniku Nr 3 – Plan wydatków majątkowych realizowanych w roku 
2012 nastąpiła pomyłka. 
W związku ze zmianami dokonanymi w budżecie roku 2012, zmianie uległo 
źródło finansowania zadań inwestycyjnych. Zadania planowane do realizacji 
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w roku 2012 finansowane są ze środków własnych i dotacyjnych, a nie jak 
zapisano w załączniku, w części finansowane z emisji obligacji.
Planowana kwota na zadania inwestycyjne nie ulega zmianie. 

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury- zaopiniowała pozytywnie.
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna
Komisja Statutowa – opinia pozytywna

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.5)
Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na  wyodrębnienie  funduszu 
sołeckiego w 2013 roku przedstawiła skarbnik Iwona Czarnota

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury- zaopiniowała pozytywnie powyższy proj. uchwały
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Statutowa – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Edukacji – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Burmistrz  A.  Jarzyński  podziękował  za  kredyt  zaufania,  jakim  radni 
i sołtysi  go obdarzyli.  W przyjętej  dzisiaj  uchwale na rok na 2013 zostaje 
wyodrębnione  te  258  tys.  zł  z  budżetu  Gminy  po  to,  żeby  sołtysi  mieli 
możliwość gospodarowania tymi środkami na swoich sołectwach przy udziale 
i pomocy Rady Miejskiej i Urzędu.

Ad.7.6)
Projekt  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  Wspólnoty  Mieszkaniowej 
przy  ul. Jachowskiego  14  w Szydłowcu  przedstawił przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Jan Depo.

Po  zapoznaniu  się  ze  skargą  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy 
ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu nadesłaną przy piśmie RIO w Warszawie 
z dnia  20  października  2011  roku  znak:  WK.0561.RS-64.335.2011  oraz 
stanowiskiem Komisji  Rewizyjnej w tej sprawie, skargę wobec Burmistrza 
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Szydłowca uznaje się za nieuzasadnioną a wobec kierownictwa byłego ZBG 
ABK w Szydłowcu za częściowo uzasadnioną.

Uzasadnienie 
W  dniu  25  października  2011r.  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 

wpłynęła  za  pośrednictwem  RIO  w  Warszawie  skarga  Wspólnoty 
Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu dotycząca zaległości 
Gminy Szydłowiec wobec Wspólnoty z tytułu członkostwa we Wspólnocie 
Mieszkaniowej. 

W  wyniku  przeprowadzonej  kontroli  i  wyjaśnień  złożonych  przez 
ówczesnego Kierownika ZBG ABK stwierdzono, że działający w imieniu i na 
rzecz Gminy Szydłowiec ówczesny ZBG ABK w sposób mało zapobiegliwy 
i dbający  o  interesy  gminy,  prowadził  administrowanie  gminnym zasobem 
mieszkaniowym, w znikomym stopniu egzekwując należności od najemców 
lokali gminnych, dopuszczając w ten sposób do corocznego ich wzrostu.
Ponadto  ZBG  ABK  wcześniej  nie  informował  o  rosnących  zaległościach 
Burmistrza Szydłowca.  Zakład budżetowy gminy,  został  powołany między 
innymi  w  celu  prowadzenia  prawidłowej  gospodarki  mieniem  gminnym, 
zabezpieczając w ten sposób również wykonanie przez Gminę obowiązków 
wobec Wspólnot Mieszkaniowych, w których Gmina posiada lokale. 

Burmistrz  Szydłowca  nie  znając  wysokości  zobowiązań,  nie  miał,  więc 
możliwości zabezpieczenia środków finansowych w budżetach kolejnych lat 
na spłatę należności wobec Wspólnot. 
Po przeprowadzonej kontroli zalecono ZBG ABK:
1. Planowanie  wydatków  wspólnot  na  poziomie  osiąganych  przez  nie 

dochodów.  Niedopuszczalne  jest  zaciąganie  zobowiązań  w  wysokości 
przekraczającej możliwości ich spłaty.

2. Uwzględnienie  w  planach  finansowych  stopniowej  spłaty  zadłużenia, 
a także  zaplanowanie  wydatków  tak,  aby  nie  zwiększać  zadłużenia 
wspólnot.

3. Przeanalizowanie  w  trybie  pilnym  wyliczeń  dotyczących  kwot 
zobowiązań,  które  Gmina  Szydłowiec  miałaby  zapłacić  za  lokatorów 
lokali będących jej własnością. Przedłożenie szczegółowego wyjaśnienia 
na  piśmie,  zawierającego  sposób  wyliczenia  zobowiązań  Gminy, 
Burmistrzowi Szydłowca – analizę zlecić biegłemu rewidentowi.

4. Przestrzeganie  procedur  egzekucyjnych.  Egzekwowanie  zaległości 
zarówno  od  lokatorów jak  i  od  właścicieli.  Przeprowadzanie  procedur 
w sposób konsekwentny i skuteczny.

ZB ABK długi czas występował w podwójnej  roli  – z jednej  strony, jako 
powołany  do  realizacji  statutowych  zadań  przez  Burmistrza  Szydłowca 
i działający  w  imieniu  i  na  rzecz  Gminy  Szydłowiec  zakład  budżetowy 
gminy, z drugiej zaś, jako zobowiązany umowami zawartymi ze Wspólnotami 
Mieszkaniowymi, administrator – zarządca.
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Sytuacja ta wielokrotnie mogła mieć znamiona sprzeczności interesów.
W  wyniku  powziętej  przez  Burmistrza  Szydłowca  informacji 

o wysokości zadłużenia wobec Wspólnot Mieszkaniowych, doprowadzono do 
rozmów z przedstawicielami Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Jachowskiego 14. 
W dniu  7 listopada  2011r.  doszło  do  zawarcia  porozumienia  dotyczącego 
spłaty zadłużenia wobec ww. Wspólnoty. 

ZBG ABK został zobowiązany do spłaty zadłużenia wobec Wspólnoty 
w 12 miesięcznych ratach, na co Wspólnota wyraziła zgodę. 

Jednocześnie przedstawiciele Wspólnoty Mieszkaniowej pismem z dnia 
6 stycznia  2012r.  skierowanym  do  Prokuratury  Rejonowej  w  Przysusze 
Ośrodek Zamiejscowy w Szydłowcu a przesłanej także do wiadomości Rady 
Miejskiej w Szydłowcu za pośrednictwem Przewodniczącej  Rady Miejskiej 
wycofali zawiadomienie o niedopełnienie obowiązków przez Burmistrza.

Biorąc powyższe pod uwagę skargę należało uznać wobec Burmistrza 
Szydłowca za nieuzasadnioną, a wobec kierownictwa Zakładu Budżetowego 
Gminy Administracja Budynków Komunalnych za częściowo uzasadnioną.

Opinie komisji:
Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna
Komisja Budżetu – przewod. Komisji  poinformował,  że Komisja Budżetu 
nie opiniowała tego projektu, gdyż to Komisja Rewizyjna wypracowała taki 
projekt, który zostanie poddany pod głosowanie.

Dyskusja nad proj. uchwały
Radny  M.  Plewa  stwierdził,  że  ma  szereg  pytań,  co  do  uzasadnienia  tej 
uchwały. Są to dosyć kontrowersyjne sprawy, które jego zdaniem powinny 
być rozstrzygane na posiedzeniu komisji a nie na sesji, ale nie było okazji na 
posiedzeniu Komisji nad tym podyskutować. 
Jest  napisane,  że „Burmistrz Szydłowca nie znając wysokości zobowiązań, 
nie  miał  możliwości  zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżetach 
kolejnych lat na spłatę należności wobec Wspólnot.” -  radny zadał pytanie, 
jak to się stało, że burmistrz nie był informowany o takich zaległościach.

Następnie  „...stwierdzono, że działający w imieniu i na rzecz Gminy 
Szydłowiec  ówczesny  ZBG  ABK  w  sposób  mało  zapobiegliwy  i dbający 
o interesy  gminy,  prowadził  administrowanie  gminnym  zasobem 
mieszkaniowym, w znikomym stopniu egzekwując należności od najemców 
lokali gminnych, dopuszczając w ten sposób do corocznego ich wzrostu...” – 
na czym miała  ta  mała  zapobiegliwość  polegać,  czy  tylko na  tym,  że  nie 
egzekwowano od lokatorów czynszu, czy też na tym, że czynsze, które były 
wpłacane były w jakiś inny sposób wykorzystywany. Czy to możliwe, żeby 
nagromadziło  się  aż  100  tys.  zł  zaległości  w  tym  przypadku  tylko  od 
lokatorów. Radny poinformował, że ma szereg wątpliwości. 
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Odpowiedział dyr. SZUK T. Świercz -  co do tego,  że burmistrz  nie znał 
kwoty  –  „burmistrz  mógł  nie  znać  kwoty,  bo  na  zebranie  Wspólnoty 
oddelegowuje swoich delegatów i w momencie sprawozdawczym całego roku 
ABK nie zdawało takiego sprawozdania. Te zaległości tworzone były od roku 
2005.  W  momencie,  gdy  RIO  zastrzegło,  że  50%  długu  po  sprzedaży 
mieszkania przechodzi na konto Gminy a 50% przechodzi na konto ABK, to 
po tej  zmianie  ten  dług narastał.  I  stąd  te  kwoty  na dzień  dzisiejszy  taką 
stanowią wartość”. 
- „spolegliwość polega na tym, że zarówno kierownik ABK tak jak i pan, jako 
Prezes  SzSM  nie  ma  sumienia  od  razu  ludzi  wyrzucać.  Są  wysyłane 
ponaglenia,  wezwania,  ostateczne  rozstrzygnięcia  przesądowe.  Brak 
sumienia, żeby człowieka wyrzucać na bruk. I stąd te długi narosły. Ale jest 
nadzieja, że to wszystko zostanie spłacone, bo porozumienia są realizowane 
na bieżąco”.

Radny M. Plewa - jeśli tak jest jak mówi dyr. T. Świercz to spytał, jak on to 
ma rozumieć, że spłata zaległości wobec Wspólnoty Jachowskiego 14 nastąpi 
tylko pod warunkiem, że lokatorzy spłacą te zadłużenia wobec Gminy, czy 
też Gmina mimo wszystko spłaci zadłużenie za nich.

Dyr. SZUK T. Świercz  poinformował, że na nieruchomości Jachowskiego 
14  jest  jeszcze  6  mieszkań,  które  są  własnością  Gminy  i  tam zadłużenie 
wynosi ok. 40 tys. zł. Zaproponowano tym osobom wykup za 2%, ale żeby 
wykupić muszą spłacić. Na razie tej spłaty jeszcze nie ma. Jakby nastąpiła 
spłata tych lokali, które są własnością Gminy to nie będzie problemu. 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 11 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy.

Przewod. obrad ogłosiła 10 min. przerwę w obradach.

Ad.7.7)
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy  o działalności  pożytku  publicznego  i o wolontariacie  lub  radą 
działalności  pożytku  publicznego  projektów  aktów  prawa  miejscowego 
w dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych  organizacji 
przedstawiła kier. Miejskiego Centrum Informacji Jadwiga Kopycka 

W  dniu  12  marca  2010r.  weszła  w  życie  nowelizacja  ustawy  z  dnia 
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie /t.j. 
Dz.U z 2010r. Nr 234, poz.1536 ze zm./ która w art. 5 ust. 5 zobowiązuje 

18



organ  stanowiący  samorządu  terytorialnego  do  określenia  szczegółowego 
sposobu  konsultowania  z  radami  działalności  pożytku  publicznego  lub 
organizacjami  i podmiotami,  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego  w dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych 
organizacji.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – wydała opinię pozytywną

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.8)
Projekt uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielnie dotacji 
z budżetu Gminy Szydłowiec, podmiotom niezaliczanym do sektora finansów 
publicznych  i niedziałającym w celu  osiągnięcia  zysku  na  realizację  zadań 
publicznych innych niż wskazane ustawą o działalności pożytku publicznego 
i o  wolontariacie,  sposobu  rozliczania  dotacji  oraz  kontroli  wykonania 
zleconych  zadań przedstawiła kier.  Miejskiego  Centrum  Informacji 
Jadwiga Kopycka

Nowelizacja ustawy o finansach publicznych oraz wejście w życie ustawy 
o działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  spowodowały,  że 
koniecznym  jest  dostosowanie  dotychczas  obowiązującej  uchwały  Rady 
Miejskiej  w Szydłowcu  w sprawie  określenia  zasad  i  trybu  postępowania 
o udzielenie  dotacji  z  budżetu  Gminy  Szydłowiec,  przyznawanych 
podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałającym 
w  celu  osiągnięcia  zysku,  na  cele  publiczne  związane  z realizacją  zadań 
Gminy Szydłowiec, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonania zadań 
zleconych

Radny M. Plewa zawnioskował o nieodczytywanie całego projektu uchwały 
gdyż radni zapoznali się z nim na posiedzeniach komisji.

Przewod. obrad poddała powyższy wniosek pod głosowanie:
za – 9 głosów.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – wydała opinię pozytywną
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Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.9)
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami Gminy 
Szydłowiec przedstawił główny specjalista Bolesław Boruszewski.

Podjęcie  przez  Radę  Miejską  w  Szydłowcu  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy  Szydłowiec  na  lata 
2011–2015  jest  niezbędne  do  aplikowania  przez  Gminę  Szydłowiec 
o pozyskanie środków z Unii Europejskiej,

Wymogiem  warunkującym  dofinansowanie  wniosków  składanych 
między  innymi  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 
Województwa  Mazowieckiego  jest  posiadanie  przez  podmiot  aplikujący 
uchwalonego przez Radę Gminy – Miasta takiego programu.

Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury- zaopiniowała pozytywnie powyższy proj. uchwały
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Statutowa – zaopiniowała pozytywnie proj. uchwały
Komisja Edukacji – wydała opinię pozytywną

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.10)
Projekt uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na 
terenie Gminy Szydłowiec przedstawiła naczel. Barbara Majewska
Uzasadnienie 

Po podjęciu uchwały Nr 91/XIV/12 z dnia 27 stycznia 2012r.w sprawie 
określenia  dziennych  stawek  opłaty  targowej  na  terenie  miasta  i  gminy 
Szydłowiec  Wydział  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował  zarządców  targowisk  przy  ul. Wschodniej  54  i  54a  oraz 
Kościuszki  192  o przedmiotowej  uchwale.  Zarządzający  targowiskami 
zadeklarowali chęć dostosowania swoich targowisk do wymogów zawartych 
w  uchwale  Nr 80/XII/11  z  dnia  19  grudnia  2011r.  w  sprawie  ustalenia 
lokalizacji  targowisk  miejskich  i  regulaminów  prowadzenia  targowisk  na 
terenie gminy Szydłowiec.

Komisja  złożona  z  inkasentów,  pracowników  straży  miejskiej  oraz 
gospodarki komunalnej, na targowiskach przy ul. Wschodniej 54 i 54a oraz 
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Kościuszki  192  w  dniach  19-20  marca  2012r.  dokonała  sprawdzenia  pod 
kątem spełnienia warunków zawartych w powyższej uchwale.
Targowiska  te  spełniły  wymagane  warunki,  dlatego  też  należy  je 
zakwalifikować do targowisk korzystających ze stawek przewidzianych dla 
targowisk  działających  w  oparciu  o  ww.  uchwałę.  Nie  jest  to  sprzeczne 
z zasadami konkurencji na rynku.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – wydała opinię pozytywną

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.11)
Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy 
Szydłowiec w 2012r przedstawił naczel. Kazimierz Piotrowski

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 
1997 r. (Dz. U. z 2003 r. Nr 106, poz. 1002 ze zm.) zmieniony został art.11a, 
który zobowiązuje radę gminy do określenia w drodze uchwały, corocznie, 
programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności  zwierząt.  Stanowi  to  wypełnienie  obowiązku  zapewnienia 
opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art.11 ust.1 ww. 
ustawy. 

Zgodnie z uzasadnieniem do projektu nowelizacji  ustawy o ochronie 
zwierząt  obligatoryjne  uchwalanie  przez  gminy  programu  opieki  nad 
bezdomnymi  zwierzętami  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt, 
przyczyni się do ograniczenia bezdomności zwierząt. 

Ponadto  ww.  uzasadnienie  wskazuje,  że  istniejąca  w  Polsce  nad 
populacja  zwierząt  domowych  jest  efektem słabej  edukacji  społeczeństwa, 
porzucania  zwierząt  bez  żadnych  konsekwencji  i  niekontrolowanego  ich 
rozmnażania. 
Projekt uchwały został przesłany do zaopiniowania:
− Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Szydłowcu
− organizacjom  społecznym,  których  statutowym  celem  działania  jest 

ochrona zwierząt,
− dzierżawcom  lub  zarządcom  obwodów  łowieckich,  działających  na 

obszarze gminy.
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Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury- zaopiniowała pozytywnie powyższy proj. uchwały
Komisja Budżetu- powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała pozytywnie ww. projekt

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7.12)
Projekt  uchwały  w sprawie  przystąpienia  Gminy  Szydłowiec  do  realizacji 
projektu  w  ramach  Poddziałania  7.1.1  Programu  Operacyjnego  Kapitał 
Ludzki przedstawił dyr. MOPS Jozef Czerwiak

Celem  projektu  jest  aktywizacja  zawodowa  i  społeczna  28  osób 
bezrobotnych  i  długotrwale  korzystających  z  pomocy  społecznej.  Projekt 
będzie realizowany w okresie od 01.01.2012 r. do 31.12.2012 r. W ramach 
projektu będą realizowane szkolenia zawodowe wybrane przez beneficjentów 
projektu. Ponadto będą realizowane zajęcia z doradcą zawodowym, warsztaty 
psychologiczne i warsztaty komputerowe

Uczestnicy kursu będą mieć zapewniony catering i koszty dojazdu na 
miejsce szkoleń zawodowych oraz zapewnione ubezpieczenie od następstw 
nieszczęśliwych wypadków. Ponadto w ramach zajęć uczestnicy otrzymają 
pomoce  edukacyjne  w  postaci  podręczników  i  poradników  z  zakresu 
wszystkich szkoleń, pomoce dydaktyczne pomocne przy dalszej samodzielnej 
edukacji oraz materiały biurowe. Materiały te będą niezbędne przy realizacji 
szkoleń oraz przy poszukiwaniu pracy.

Dodatkowo  uczestnicy  zajęć  będą  mieć  możliwość  jednoczesnego 
poszukiwania  zatrudnienia  przy  pomocy  zainstalowanych  komputerów, 
drukarek,  sprawdzać  na  bieżąco  oferty  pracy  zamieszczone  w  codziennej 
prasie oraz w internecie. Personel merytoryczny będzie miał duży wpływ na 
zmianę  postaw,  aktywność  i  zwiększenie  motywacji  do  samodzielnych 
działań  mając  na  celu  poprawienie  sytuacji  życiowej  i  zawodowej 
uczestników.  Poprzez  udzielone  wsparcie  w  projekcie  wyposaży  się 
uczestników w umiejętność sprawnego, elastycznego poruszania się po rynku 
pracy  i  wytworzy  w  ich  świadomości  konieczność  stałego  inwestowania 
w wiedzę i w podnoszenie kwalifikacji zawodowych. 
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Na  zakończenie  uczestnicy  otrzymają  zaświadczenia  i  certyfikaty 
ukończenia kursów zawodowych i szkoleń uprawniające ich do wykonywania 
wyuczonych zawodów

Na  realizację  projektu  przewidziano  kwotę  ogółem  238.221,83  zł, 
w ramach  której  gmina  zobowiązana  jest  zapewnić  w  ramach  środków 
własnych 10,5%, co stanowi kwotę 25.013,29 zł.

Mając  na  uwadze  wyżej  wymieniony  cel  projektu  uprzejmie  proszę 
o podjęcie uchwały.

Opinie komisji: 
Komisja Edukacji – powyższy proj. uchwały zaopiniowała pozytywnie 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Przewod. obrad postawiła wniosek o przesunięcie w miejsce pkt 7.13) pkt 10 
porządku  obrad,  aby  przybyłym na  sesję  przedstawicielom  Rady  Powiatu 
i Starostwa Powiatowego umożliwić wcześniejsze przedstawienie  informacji 
o powołaniu nowych placówek oświatowych oraz planowanych kierunkach 
kształcenia w roku 2012/2013 przez Starostwo Powiatowe w Szydłowcu.

Przewod. obrad poddała ten wniosek pod głosowanie:
Głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.10.
W  sesji  wzięli  udział  przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Sokołowski, 
wicestarosta  szydłowiecki  Roman  Woźniak,  naczelnik  Wydziału  Edukacji, 
Zdrowia,  Kultury  i  Sportu  Joanna  Strzelecka  oraz  dyrektorzy 
ponadgimnazjalnych placówek oświatowych w celu zarekomendowania ofert 
edukacyjnych szkół ponadgimnazjalnych z Szydłowca.

Dyrektor  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących  im.  H.  Sienkiewicza  Karol 
Kopycki, zastępca dyrektora Zespołu Szkół im. Korpusy Ochrony Pogranicza 
Anna  Gwarek  oraz  Sławomir  Drabik  dyrektor  Centrum  Kształcenia 
Praktycznego przedstawili bogate oferty szkół na rok szkolny 2012/2013 

Poinformowano,  że  ze  wszystkimi  szczegółami  można  się  zapoznać 
w informatorach,  które  udostępniono  przewod.  Rady  Miejskiej  i  radnym. 
Informacje zawarte w informatorach ułatwią młodzieży trafny wybór dalszej 
drogi  kształcenia  w szkołach  ponadgimnazjalnych.  Można  w  nich  znaleźć 
dane  teleadresowe  szkół  ponadgimnazjalnych,  informacje  o  planowanych 
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oddziałach  klas  pierwszych,  przedmiotach  realizowanych  w  zakresie 
rozszerzonym,  nauczanych  językach  obcych  oraz  przedmiotach 
uwzględnionych w procesie rekrutacji. Zachęcali do skorzystania z tej oferty.

W  dyskusji  poruszono  kwestię  utrudnienia  dojazdu  młodzieży  do  szkół 
w Szydłowcu  m.in.,  że  kursy  BUS-ów  są  niedostosowane  do  planu  zajęć 
szkolnych.
Przewod. RP M. Sokołowski stwierdził, iż niedogodności komunikacyjne są 
wszystkim znane i powiat ma propozycję. Należy podjąć wspólne działania 
Powiatu z Gminą o dowożeniu uczniów do szkół w Szydłowcu. W tym celu 
należy  zorganizować  grupę  kilkunastu  uczniów.  Obecnie  młodzież 
z Majdowa, Ciechostowic i Łazów wybiera szkoły w Skarżysku ze względu 
na o wiele lepszą dogodność dojazdu.

Ad.7.13)
Stanowisko  Rady  Miejskiej  w  sprawie  zmiany  granic  jednostek 
statystycznych NUTS-2 i NUTS-3 w obrębie województwa mazowieckiego 
przedstawił główny specjalista Bolesław Boruszewski. 

Rada  Miejska  w  Szydłowcu  realizując  długookresowe  cele  rozwoju 
Gminy  Szydłowiec,  biorąc  pod  uwagę  możliwość  absorpcji  środków 
w ramach polityki spójności Unii Europejskiej, stoi na stanowisku, że zmiany 
podziału  statystycznego  w  obrębie  województwa  mazowieckiego  są 
nieodzowne z uwagi na kryterium liczby ludności, geograficzne, społeczno – 
gospodarcze,  historyczne,  kulturowe  oraz  uwarunkowania  środowiska 
naturalnego, postuluje dokonanie optymalnego podziału całego województwa 
dla  celów statystycznych,  na  trzy nowe jednostki  NUTS-2 i  rekomenduje 
wyodrębnienie:  

- miasta stołecznego Warszawy,
- „regionu  centralnego”  –  obecne  podregiony  ciechanowsko–płocki 

i warszawski zachodni,
- „regionu  środkowowschodniego”  –  obecne  podregiony  ostrołęcko-

siedlecki, radomski i warszawski wschodni,

oraz nowy podział jednostek statystycznych poziomu NUTS-3 „ostrołęcko-
siedleckiego”  oraz  „ciechanowsko-płockiego”  poprzez  wyodrębnienie 
następujących jednostek:

- „płockiej” (m. Płock i powiaty: płocki, sierpecki i gostyniński),
- „ciechanowskiej” (powiaty: żuromiński,  mławski,  płoński, ciechanowski 

i pułtuski),
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- „ostrołęckiej” (m. Ostrołęka i powiaty: przasnyski, ostrołęcki, makowski, 
wyszkowski, ostrowski),

- „siedleckiej”  (m.  Siedlce  i  powiaty:  siedlecki,  łosicki,  węgrowski 
i sokołowski).

Silny  wzrost  wskaźnika  PKB na  mieszkańca  Mazowsza  sztucznie  zawyża 
podregion  stołeczny  (166%  średniej  UE),  a  województwo  poza  stolicą 
cechuje niski poziom rozwoju (szacunkowo 48,6%).

Postulowany podział obszaru Mazowsza na powyższe jednostki statystyczne 
zapewni  w kolejnej  perspektywie  finansowej  Unii  Europejskiej  środki  dla 
najsłabiej  rozwijających  się  obszarów  województwa  w  ramach  Polityki 
Spójności.

Opinie komisji: 
Komisja Budżetu – powyższy proj. stanowiska zaopiniowała pozytywnie 

Otwarcie dyskusji
Radny  M.  Koniarczyk  zapytał,  czy  ten  region  radomski  to  jest  nadal  – 
warszawski wschodni czy to jest jeden podregion, gdyż to jest istotne, jeśli 
chodzi o wskaźnik PKB.

B.  Boruszewski  odpowiedział,  że  nie  ma  tego typowego radomskiego.  Te 
wszystkie  powiaty,  które  wchodzą  w  skład  dawnego  województwa 
radomskiego  zostają  rozdzielone.  Oddzielny  jest  radomski,  warszawski 
wschodzi, warszawski zachodni.

Radny L. Jakubowski przedstawił szereg wątpliwości, ale zaproponował, aby 
podjąć to stanowisko i  „drążyć temat”,  aby słabsze regiony nie zostały na 
boku. 

Radny W. Winiarski stwierdził, że analizując to stanowisko ważne jest, że 
zostaje wyodrębniona stolica. Należy to wziąć pod uwagę. Chodzi o to, żeby 
wyłączyć Warszawę, jako region, który zawyża PKB na jednego mieszkańca.

B.  Boruszewski  stwierdził,  że  zasadniczą  sprawą  jest  ten  podział  całego 
województwa  mazowieckiego  oddzielając  Warszawę,  oddzielając  północną 
część województwa, gdyż wysokie PKB zawyża wszystkim regionom w woj. 
mazowieckim.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/
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Ad.7.14)
Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie nieprzyznania TV Trwam miejsca na 
przygotowywanym  multipleksie  cyfrowym  przedstawiła przewodnicząca 
Rady Miejskiej Krystyna Bednarczyk

Burmistrz  A.  Jarzyński  stwierdził,  że  należy  doprecyzować  treść 
Stanowiska  ze  względu  na  pewną  rozbieżność.  Stanowisko  „w  sprawie 
nieprzyznania  TV  Trwam  miejsca  na  multipleksie  cyfrowym„  a  w  treści 
Stanowiska jest zapis, że „Rada Miejska w Szydłowcu popiera starania Radia 
Maryja o uzyskanie koncesji ....” Występuje wyraźna rozbieżność.

B. Boruszewski zaproponował, aby nanieść poprawkę w proj. stanowiska, że 
„Rada Miejska w Szydłowcu popiera starania TV Trwam”

Przewod. obrad poddała pod głosowanie projekt Stanowiska.
Głosowanie: za – 12 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Przewod. obrad ogłosiła 10 min. przerwę w obradach.

Ad.8.
Jadwiga  Kopycka  sekretarz  GKRPAiN  przedstawiła  sprawozdanie 
z działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Narkomanii za 2011 rok przedstawiła / w zał. do prot./

Opinie komisji: 
Komisja Edukacji – powyższe sprawozdanie zaopiniowała pozytywnie 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 11 głosów /jednogłośnie/

Ad.9.
Kier.  Miejskiego  Centrum  Informacji  Jadwiga  Kopycka  przedstawiła 
sprawozdanie  z  realizacji  „Programu  współpracy  Gminy  z organizacjami 
pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego za 2011 rok” /w zał. do prot./

Opinie komisji: 
Komisja Edukacji – powyższe sprawozdanie zaopiniowała pozytywnie 

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
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Głosowanie: za – 11 głosów /jednogłośnie/

Ad.11.
Radna  B.  Grzyb  poinformowała,  że  w  dniu  dzisiejszym  na  terenie  wsi 
jeździła  śmieciarka  i zbierała  śmieci  tzn.  butelki.  Tak  jechali,  że  50% 
wystawionych worków zostawili. Zwróciła się o interwencję w tej sprawie, 
żeby  zatrzymywali  się  przed  budynkami  tam gdzie  wystawione  są  worki 
i zabierali wszystkie. Jest opracowany kalendarz odbioru odpadów i zgodnie 
z tym kalendarzem powinni jeździć.

Radny  W.  Cieloch ponowił  swoją  interpelację  w  sprawie  uszkodzonego 
zjazdu do Świniowa. 
-  chodnik  od  ul.  Jastrzębskiej  na  ukos  w  stronę  bloku  mieszkalnego  /od 
Pietrasa  za Morawiakiem/  jest  częściowo rozebrany.  Podobno chodnik ten 
robiła Gmina. Radny zwrócił się o przywrócenie tego chodnika.

Radny  W.  Winiarski w  sprawie  wykonania  planu  odnowy  wsi 
Ciechostowice i Łazy. Zwrócił się o to by wykorzystać środki UE przez okres 
2012-2013 takie plany są niezbędne, aby się ubiegać o środki zewnętrzne. To 
jest prośbą radnego, aby te plany przyjąć. 
-  zapytał,  kiedy  Gmina  zamierza  wykonywać  remonty  dróg  szczególnie 
w miejscowości  Hucisko,  –  bo  z  informacji  przekazanych  przez  sołtysa 
nawierzchnia tej drogi została wyjątkowo zniszczona.

Radny J. Depo przypomniał, że jesienią ubiegłego roku zwracał się z prośbą 
o  wykonanie  parkingu  dla  niepełnosprawnych  osób  przy  targowicy  na 
ul. Targowej do dnia dzisiejszego nic jest niezrobione. Nawet sugerował, aby 
usunąć głaz, który tam leży i zrobiłoby się miejsce na jedno stanowisko. 
-  zapytał  w  imieniu  swoim  i  mieszkańców,  czy  nie  dałoby  się  obniżyć 
krawężników w miejscach przejść z jednego chodnika na drugą stronę ulicy 
na  terenie  całego  miasta.  Tak  wysokie  krawężniki  utrudniają  ludziom 
prowadzącym wózek z dzieckiem czy wózek z zakupami przejście z chodnika 
na chodnik.

Radny  M.  Koniarczyk  w związku  ze  zmniejszeniem  dotacji  o  15% 
w budżecie Sejmiku dla naszego Muzeum LIM chciałby zapytać, /dotacja ma 
być  zmniejszona  o  ponad  138  tys.  zł/  czy  ten  fakt  bardzo  wpłynie  na 
działalność tej naszej placówki i jakie będą tego konsekwencje.
-  23 marca  miał  się  rozpocząć  nabór  wniosków do konkursu zamkniętego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Poddziałanie 9.1.1 chodzi 
o  zmniejszenie  nierówności  w  stopniu  upowszechniania  edukacji 
przedszkolnej  na  rok  2012,  który  dotyczyłby  naszych  szydłowieckich 
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przedszkoli zapytał, czy ten wniosek został złożony lub jakie zostały podjęte 
kroki w tym temacie.
- w Zespole Szkół młodzież zaczęła korzystać z boiska przy szkole, radny 
zwrócił uwagę, aby zabezpieczyć okna przed stłuczeniem szyb.
- przy bud. mieszkalnym przy ul.  Zakościelnej  9 znajduje się przejście  do 
szkoły.  Jest  tam uszkodzony  chodnik  a  wokół  tego  przejścia  znajdują  się 
nieczystości. 
- temat wypalanie traw dotyczy os. Nad zalewem- był tam pożar na dużym 
obszarze. Wystąpił duży problem, ponieważ jednostki, które interweniowały 
miały problem ze znalezieniem hydrantów na tym osiedlu. Zapytał, czy one 
są w widocznych miejscach, ile takich hydrantów tam jest. Zwrócił się, żeby 
je oznaczyć tak, aby mieszkańcy wiedzieli gdzie się taki hydrant znajduje.

Radny K. Gula podziękował za realizację interpelacji odnośnie oznakowania 
ul. Narutowicza  i  wymianę  zardzewiałych  słupków.  Zwrócił  się  jeszcze 
o interwencję na odcinku od ul. Partyzantów do ul. Piaskowej koło zakrętu.

Radny P. Bloch zapytał czy z opłat targowych pobieranych przez inkasentów 
i rezerwacji jest odprowadzane 5% na sprzęt sportowy dla szkół tak jak to 
było  mówione,  że  po  przejęciu  targowicy  przy  ul.  Strażackiej/Wschodniej 
będzie pewna kwota przeznaczana na ten cel.
- zaśmiecony jest teren koło fosy przy zamku, zwrócił się o posprzątanie.

Radna B. Grzyb w odpowiedzi na wniosek złożony do budżetu na rok 2012 
otrzymała  informację,  odnośnie  udrożnienia  poprzez  przekopanie  rowów 
w ramach środków finansowych przeznaczonych w budżecie Gminy na 2012 
rok.
Zwróciła  się  do naczelnika K.  Piotrowskiego stwierdzając,  że  obecnie  jest 
sucha wiosna i należy przystąpić do wykonywania tych prac, bo przy opadach 
woda zalewa posesje gospodarstw na wsi.
Podziękowała za odp. na interpelacje odnośnie oświetlenia w Zdziechowie. 
Ta odpowiedź była niezgodna. Stwierdziła, że się cieszy, iż zaoszczędziła na 
swojej wsi, bo przez 1, 5 m-ca od godz. 1200 do 4 00 nie świeciło się światło 
nocą.  i to  był  Zdziechów  Metków  a  Zdziechów  Lesica  to  jest  odrębna 
miejscowość. 

Radny A.  Łyczek -  na parkingu przy Pl.  Wolności  na przeciwko „Domu 
Książki” jest do pozyskania teren do utworzenia 2 miejsc parkingowych.
Parkingów w Szydłowcu jest ciągle za mało, więc zaproponował, że jeśli jest 
to możliwe to należy to zrobić. Stwierdził, że szkoda tego miejsca, żeby było 
niezagospodarowane. 
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Przewod.  K.  Bednarczyk  poinformowała,  że w miejscowości  Szydłówek 
pod  Świerczkiem  po  wypadku  drogowym  samochody  ciężarowe  zostały 
skierowane na objazd przez Szydłówek i rozjeździły pobocza. Jak samochody 
jadą to piesi nie mają możliwości przejścia, bo pobocza tak są zniszczone. 
Było  to  ponoć  zgłaszane  do  Pana  Ruszczyka,  ale  nikt  się  tym  nie 
zainteresował.  Zwróciła  się,  aby  skierować  do  Starostwa  jakieś  pismo 
w imieniu mieszkańców. Taka sytuacja jest z jednej i drugiej strony drogi. 
-  wniosła  o  wykonanie  i  zamontowanie  na  terenie  miasteczka  ruchu 
drogowego  tablicy  „zakaz  wyprowadzania  psów”  Rodzice  skarżą  się,  że 
trawniki są zanieczyszczone odchodami psów a dzieci tam się bawią 
- na ul. Staszica na zakręcie do ul. Reymonta jest wybity bardzo duży dół 
i stoi  w  nim  woda.  Należałoby  ten  dół  wypełnić  grysem  lub  innym 
materiałem. 

Ad.12.
Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  radnych  udzielił burmistrz 
A. Jarzyński:
- radnej B. Grzyb, interpelację w sprawie oczyszczania Gminy skierował do 
naczelnika K. Piotrowskiego, stwierdził, że należy zabierać wszystkie śmieci, 
które są pozostawione.
W związku z dużą ilością spraw zgłoszonych w pkt „interpelacje i zapytania 
radnych” odbędzie się w najbliższym czasie narada, aby można odnieść się do 
każdej interpelacji. Protokół z tej narady zostanie dostarczony przewod. RM.
- interpelacja radnej Grzyb jest zasadna, jest sucha wiosna i należy rozpocząć 
prace ziemne,
-  radnemu Winiarskiemu-  interpelacja  jest  zasadna,  postara  się,  aby  prace 
zostały  rozpoczęte.  Został  juz  rozstrzygnięty  przetarg  dotyczący  napraw 
i remontów dróg.  Zgodnie  z  procedurą  i  w kolejności  będzie  następowało 
wykonywanie tych prac.
- interpelacje radnego J. Depo są bardzo zasadne – krawężniki można będzie 
obniżyć  po  zorganizowaniu  stosownego  przeglądu,  a  na  miejscu  tego 
kamienia przy ul. Targowej można „zorganizować” jedną kopertę.
-  radnemu  Koniarczykowi  w  sprawie  zmniejszenia  dotacji  dla  MLIM  – 
odpowiedział,  że  Muzeum  nie  jest  placówką  podległą  Gminie,  jest  to 
placówka Marszałka Sejmiku.

Poinformował,  że  Radę  czeka  dosyć  ważna  debata  w  tej  sprawie. 
Przypomniał,  że  Powiat  Szydłowiecki  w 2004r.  oddał  Muzeum  bez 
konsultacji  ze  społeczeństwem,  bez konsultacji  z Gminą pod „jurysdykcję” 
Marszałka  Województwa  Mazowieckiego.  To  Gmina  w  pewien  sposób 
„sponsorowała” MLIM płacąc za media wodę, co, itd. a później Gminie te 
pieniądze  zwracano.  W  2005  roku  uchwałą  Rady  Miejskiej  zostały 
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przekazane  pomieszczenia  około  588,00  m2  w administrowanie,  ale 
w zawartej  umowie  był  zapis,  że  MLIM  może  korzystać  z  innych 
pomieszczeń.  W  tym  roku  okazuje  się,  że  Marszałek  Województwa 
Mazowieckiego a w zasadzie Zarząd Sejmiku poobcinał dotacje nie tylko dla 
Muzeum,  dla  Biblioteki  Pedagogicznej,  ale  dla  wszystkich  jednostek 
podległych Marszałkowi Województwa.  Poinformował,  że wpłynęło pismo 
od  Marszałka  z  zapytaniem  czy  Burmistrz  nie  byłby  zainteresowany 
przejęciem  Biblioteki  Pedagogicznej.  Przypomniał,  że  kiedyś  Gmina  była 
zainteresowana  przejęciem  Biblioteki  Pedagogicznej.  W związku  z  tym 
wystosował pismo do Marszałka z zapytaniem, jakie są koszty utrzymania 
tego  obiektu  i  kadry  oraz  na  jakiej  zasadzie  Marszałek  widzi 
współfinansowanie  tej  placówki.  Do  dnia  sesji  odpowiedź  nie  wpłynęła. 
Poinformował, że ma zamiar wnieść proj. uchwały do Rady Miejskiej, aby 
dla  MLIM  np.  od  1  czerwca  br.  ustalić  stawkę  np.  40  zł  za  1m2 pow. 
użytkowej. Wiadomo, że inne jednostki podległe Marszałkowi płacą. Należy 
się  przyglądać  działalności  tego  muzeum.  Tam  są  eksponaty  muzealne 
dotyczące naszego rodowodu. Są tam bezcenne dokumenty, księgi, pieczęcie 
z XV, XVI wieku.
Przekazał  informację  o  spotkaniu  w  Płocku  z  Marszałkiem  i  Dyr. 
Departamentu,  na którym omawiano realizację  wniosku kluczowego,  który 
będzie realizowany w 2013 r. Chodziło o przygotowanie się organizacyjnie, 
o ułożenie terminarza wydarzeń tak, aby trwające prace remontowe pozwoliły 
MLIM i SCKiS-Zamek funkcjonować w ograniczonym zakresie,  ale  by te 
dwie placówki funkcjonowały. Na tym spotkaniu poruszył sprawę zbiorów 
muzealnych tj. części dotyczącej historii miasta Szydłowca. Poinformował, że 
Marszałek też widzi  tą część historyczną miasta  wkomponowaną w całość 
muzeum. 
Na  spotkaniu  powołanego  Zespołu  roboczego  wspomniano 
o uwspółcześnieniu  wyposażenia  muzeum.  Stwierdzono,  iż  przy  okazji 
remontu  obiektu  konieczne  jest  przeprowadzenie  modernizacji  ekspozycji  
z zastosowaniem  nowoczesnego  sprzętu  wystawienniczego  oraz  techniki  
audiowizualnej. Ekspozycja w obecnej formie jest już przestarzała, nie była 
unowocześniana  od  lat  i  nie  spełnia  współczesnych  wymogów  
bezpieczeństwa  i  estetyki.  Zastosowanie  nowoczesnych  technologii 
wystawienniczych  pozwoli  na  profesjonalne  przechowywanie  obiektów, 
prezentacje bogatych zbiorów Muzeum i tym samym spełnieni oczekiwania 
zwiedzających.

-  odnośnie  zabezpieczenia  okien  w  Zespole  Szkół  przy  ul.  Wschodniej, 
poinformował, że okna będą zabezpieczone kratami, będą również wykonane 
ławeczki i wieszaki.
- ul. Zakościelna 9, będzie zagospodarowane.
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- wypalanie traw i z tym związane hydranty, odpowiedział, że nie wie gdzie 
są zlokalizowane hydranty, ale z tego, co widział to beczkowóz pobierał wodę 
z zalewu. Zorientuje się i odpowiedź radni otrzymają na piśmie. 

- radnemu K. Guli,  stwierdził,  że stała się rzecz historyczna a mianowicie 
postawiony  został  ten  znak  drogowy  na  ul.  Narutowicza,  o  który  radny 
K. Gula tak walczył. Sądził, że to radnego zadowoli a tu się okazuje, że radny 
potrzebuje jeszcze drugi znak.

-  radnemu  P.  Blochowi,  odpowiedział,  że  nie  przypomina  sobie  takiej 
sytuacji, aby z opłat targowych były przekazywane środki na sprzęt sportowy, 
to nie byłoby zgodne z przepisami. 
-  odnośnie zaśmiecenia  terenu koło fosy przy zamku,  administratorem jest 
dyr. M. Bernatek i ona ma zawartą umowę z wędkarzami odnośnie opieki nad 
fosą  i zalewem.  Stosowana  uwaga  zostanie  przekazana,  aby  szybciej  to 
wykonywać. Nasze służby komunalne uporządkowały pewien odcinek rzeki 
Korzeniówki.

- radnemu A. Łyczkowi – po tej naradzie, ktoś objedzie i zorientuje się gdzie 
i co należy wykonać.

-  odnośnie  realizacji  wniosku  prac  związanych  z  funduszem  sołeckim  – 
będzie  to  wymagało  konsolidacji,  będzie  zrobiony  harmonogramu 
rozpoczęcia niektórych robót, zestawienie terminów ich wykonania.

-  przewod.  Bednarczyk,  ten fakt  był  zgłoszony do dyr.  Marka Ruszczyka. 
Dobrze byłoby, aby BRM wystosowało ponowne pismo od Przewodniczącej 
Rady Miejskiej w związku z monitami mieszkańców.
- zakaz wyprowadzania psów na teren miasteczka, problem istnieje od dawna. 
Mieszkańcy piszą do UM, do Straży Miejskiej.  Na każde takie zgłoszenie 
ekipa reaguje. Sprawa dokarmiania bezpańskich psów przed blokami, sprawa 
poustawianych kartonowych bud dla psów. Problemy te przedstawione były 
w programie telewizyjnym, ale niestety nie tak jak było naprawdę. I stąd są te 
sytuacje,  że  bezkarnie  pieski  biegają  i  brudzą.  Podjęto  już  działania  i  na 
ul. Piaskowej  będzie  budowany  tymczasowy  punkt  przetrzymań  zwierząt. 
Rozpocznie się akcja edukacyjna mieszkańców, aby właściciele po swoich 
pupilach sprzątali. Zakupione zostały woreczki na psie odchody. 

Zastępca  burmistrza  K.  Ziółkowski  poinformował,  że  na  osiedlu  „Przy 
zalewie”  hydranty  są  na  sieci  pod  ziemią  i  powinny  być  oznakowane 
tabliczkami znamionowymi na ogrodzeniu posesji. 
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Przewod.  L.  Jakubowski  zgłosił  uszkodzony  hydrant  przed  bud.  OSP 
widział, że woda szła we wszystkich kierunkach tylko nie do węża.

Ad.13.
Informacja  przewodniczącej  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 
skierowanych do Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania.
Przewod. obrad poinformowała, że wpłynęły następujące pisma:
- pismo Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 14 w Szydłowcu
- stanowisko Ministerstwa Sprawiedliwości dotyczące zniesienia niektórych 
sądów  rejonowych  w  celu  zracjonalizowania  nadmiernie  rozdrobnionej 
struktury sądownictwa powszechnego.
-  odpowiedź  na  pismo  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Rozwoju  Społeczeństwa 
Obywatelskiego „TABULA RASA” /opinia prawna/
–  burmistrz  uzupełnił  o  informację  ze  spotkania  z  przedstawicielami 
Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Wysocko.
-  zaproszenie  Burmistrza  Wąchocka  na  spotkanie  w  sprawie  współpracy 
i realizacji  wspólnych działań na rzecz organizacji  150.  rocznicy  wybuchu 
Powstania Styczniowego
- pismo p. Sławomira Nojka podpisane przez mieszkańców 
Radny P. Bloch wyjaśnił, że mieszkańcy nie byli świadomi co podpisują, bo 
pismo  nie  zostało  im  odczytane.  Pismo  miało  dotyczyć  tego,  aby 
w następnym  roku  lub  gdy  znajdą  się  jakieś  środki  finansowe  było 
wprowadzone  do  budżetu  zadanie  „przygotowanie  dokumentacji  na 
ul. Kopernika  i  Szydłowieckiego”  absolutnie  nie  dotyczyło  tego,  co  jest 
zawarte w tym piśmie. 

Ad.14.
- Przewod. obrad poinformowała, że wpłynęło zaproszenie na sesję Rady 

Powiatu na dzień 30 marca br.
- Poinformowała, że jest zaproszenie do Wojewody Mazowieckiego na 27 

marca br. godz. 1200

- Burmistrz poinformował, że w najbliższy czwartek o godz. 1100 odbędą 
się  uroczystości  pogrzebowe  bp.  Edwarda  Materskiego.  Na  powyższe 
uroczystości  pojedzie  delegacja  samorządu  szydłowieckiego  ze 
sztandarem. 

Ad.15.
Na tym porządek XVI sesji został wyczerpany.

Przewod.  obrad zamknęła  obrady  wypowiadając  formułę  „Wysoka Rado, 
zamykam XVI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu”
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Czas trwania sesji od godz. 1000 do godz. 1530

Rada podjęła uchwały od Nr 96 do Nr 107/XVI/12 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodnicząca obrad:
  Krystyna 

Jachowska- Sadura  Krystyna Bednarczyk
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